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Zápis z 6. jednání Rady pro vnitřní hodnocení VŠE 

Datum: 12. prosince 2023 

Přítomní: Petr Dvořák, Pavel Hnát, Petr Šimáček, Milan Nidl, Jiří Hnilica, Vladislav Bína, Petr Musílek, Josef Taušer, Alena 
Vančurová, Radoslav Delina, Jan Zouhar, Ota Novotný, Jana Skálová, Michaela Bauer, Karina Kubelková, později dorazili 
Marek Stříteský a Radka Druláková 

Online: Jakub Fischer, Hana Mikovcová, Tomáš Kincl 

Omluvení: Hana Machková, Marek Jindra, Martin Pělucha, Martin Lukeš 

Hosté: Veronika Skočdopolová, Josef Klement, Karel Brůna, Miloš Maryška, Kristýna Vltavská, Daniela Pauknerová 

  Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsal: Josef Klement   tajemník 

Schválil: Petr Dvořák   rektor 

 

2. Kontrola úkolů 

ID CO KDO DO KDY STAV 

     

     

 

Komentáře ke kontrole úkolů 

 

2. Program jednání 

2.1 Žádost o akreditaci studijního programu Economic Data Science (FIS) 
2.2 Žádost o akreditaci studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence (FIS) 
2.3 Žádost o akreditaci programu MPA Datová analýza pro veřejnou správu (FIS) 
2.4 Žádost o akreditaci studijního programu Sustainability Management (FPH) 
2.5 Projednání změny ukončování studia na bakalářský studijních programech FPH 
2.6 Záměr podstatné změny v doktorských studijních programech FFÚ 
2.7 Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 
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2.8 Projednání Zprávy o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejích výsledcích za rok 2022 
2.9 Projednání Zprávy o práci s absolventy 
2.10 Projednání Zprávy o mezinárodních vztazích 
2.11 Různé 

 

Jednání řídil pan rektor Dvořák. Na úvod přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 18 členů Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE (RVH) a RVH je tedy usnášeníschopná. Zároveň informoval členy rady, že ze zdravotních důvodů povolil 
účast online třem členům rady.  

Rada pro vnitřní hodnocení se hlasováním usnesla na výše uvedeném programu jednání.   

 

2.1 Žádost o akreditaci studijního programu Economic Data Science (FIS) 

Garantem akademicky zaměřeného bakalářského studijního programu B-EDS Economic Data Science je doc. Ing. Mgr. 
Petr Mazouch, Ph.D. Oblastí vzdělávání programu jsou Ekonomické obory (100 %) a jazykem angličtina. Akreditace 
studijního programu byla projednána Akreditační radou fakulty (4. září 2023), Akademickým senátem fakulty (20. září 
2023) a Vědeckou radou fakulty (per rollam hlasování ukončeno 9. října 2023). Kompletní akreditační spis je k dispozici 
v InSIS. Přístupy k akreditačním žádostem včetně hesel jsou k dispozici na tomto odkaze. 

Cílem bakalářského studijního programu Economic Data Science je formovat absolventy se širokým rozhledem a 
dovednostmi v oblasti analýzy ekonomických dat. Dle garanta programu zatím fakultě chyběl kvantitativně zaměřený 
bakalářský program v angličtině, což bylo impulzem pro jeho vytvoření. Program stojí na třech pilířích, které jsou 
vzájemně silně provázány. K pochopení vztahů mezi ekonomickými ukazateli a ke správné interpretaci výsledků musí 
analytik disponovat jak znalostmi a dovednostmi z oblastí ekonomie, statistiky a ekonometrie, tak způsobilostí tyto 
znalosti a dovednosti vzájemně propojit a pochopit možnosti a meze vypovídacích schopností ekonomických modelů 
a použitých ukazatelů. Absolvent bude moci pokračovat na navazujících magisterských programech, ale může také 
vstoupit na trh práce v oblasti data science.  

Externím zpravodajem-hodnotitelem byl doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., prorektor pro strategii a komunikace Slezské 
univerzity v Opavě, který kladně ohodnotil předloženou žádost a doporučil program akreditovat. 

V diskusi na minulém jednání se hovořilo o tom, jak program specializuje studenty ve vyšších ročnících, že nechává 
dostatek prostoru pro vycestování studentů do zahraničí, o výši školného a dalších tématech. Dle garanta si studenti 
ve vyšších ročnících vybírají ze čtyř skupin předmětů umožňujících určitou specializaci jejich studia. Fakulta 
předpokládá, že do studia programu nastoupí 30 studentů ročně a budou hradit školné ve výši 5000 euro za 
akademický rok (poplatek za studium v cizím jazyce je celoškolně určen Statutem VŠE). Dále se hovořilo o domácí i 
zahraniční konkurenci studijního programu a o možných problémech s vízy.   

Vzhledem k pozitivnímu externímu posudku a podrobné diskusi na minulém jednání nebylo třeba další diskuse. 

Závěry a úkoly: 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: B-EDS Economic Data Science 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky  
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %)   
• Standardní doba studia: 3 roky   

https://insis.vse.cz/auth/akreditace/projekty.pl?_m=24262
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
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• Profil studijního programu: akademicky zaměřený   
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: angličtina   
• Forma studia: prezenční   
• Doba platnosti akreditace: 5 let (12. 12. 2023–11. 12. 2028)“ 

 

Děkan Fischer opustil jednání, bylo přítomno 17 členů RVH. 

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 17, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Dekan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů RVH. 

 

2.2 Žádost o akreditaci programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence (FIS) 

Garantem profesně zaměřeného navazujícího magisterského studijního programu N-ADA Aplikovaná datová analytika 
a umělá inteligence je doc. Ing. Miloš Maryška, Ph.D.  

Oblastí vzdělávání programu je Informatika (100 %) a jazykem výuky čeština. Akreditace studijního programu byla 
projednána Akreditační radou fakulty (4. září 2023), Akademickým senátem fakulty (20. září 2023) a Vědeckou radou 
fakulty (per rollam hlasování ukončeno 9. října 2023). Program byl také projednán pracovní skupinou RVH pro oblast 
vzdělávání Informatika (zápis v příloze) s kladným vyjádřením. Kompletní akreditační spis je k dispozici v InSIS.  

Cílem studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence (ADA) je formovat absolventy s širokým 
praktickým rozhledem a dovednostmi v oblasti dat a analytických technologií (jako jsou například technologie a 
postupy pro aplikaci umělé inteligence včetně strojového učení, zpracování Big Data, analytika v cloud prostředí), 
analytickými a manažerskými schopnostmi, podrobnou znalostí i složitých variant implementace datové analytiky v 
businessu včetně metod stanovování jejich přidané hodnoty pro business a řízení rizik a aspektů bezpečnosti s nimi 
spojených. Současně si program klade za cíl zprostředkovat absolventům vhled do specifik aplikace výše uvedených 
technologií v konkrétních odvětvích tak, aby byli schopni je okamžitě aplikovat v praxi.  

Vychází z programu Data a business analytika a rozvíjí ho. Přidává specializace a mění obsah v reakci na zpětnou vazbu 
od studentů i trhu práce. Složité přijímací zkoušky ověřující dostatečnou znalost z oblasti práce s daty a principy umělé 
inteligence.   

Externím zpravodajem-hodnotitelem byl prof. RNDr. Tomáš Pitner, Ph.D., vedoucí úseku výzkumu Fakulty informatiky 
Masarykovy univerzity, který kladně ohodnotil předloženou žádost a doporučil program akreditovat. 

V diskusi na minulém jednání se hovořilo o tom, že je program zacílen na velmi progresivně se rozvíjející a žádanou 
oblast informatiky, dále o kvalitě praxí, které zabezpečují renomované firmy jako Komerční banka, Škoda auto, ČSOB 
a další, nebo o rozvoji fyzické infrastruktury pro výuku programu. Prorektor Hnát se zajímal o studijní předměty 
profilového základu (PZ a ZT) a jejich zařazení, stejně jako o výhled nových habilitací vyučujících. Dle proděkanky 
Vltavské byly studijní předměty pro tento profesní studijní program zařazeny do skupiny profilujících předmětů, nikoli 
základních teoretických. Garant Maryška vyjmenoval tři osoby s perspektivou blízké habilitace. 

Pan rektor v diskusi hovořil o tom, že cílem RVH je průběžně kontrolovat kvalitu nově akreditovaných programů a 
nečekat až na období ke konci platnosti akreditace. 

Závěry a úkoly: 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: N-ADA Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky  
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• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %)   
• Standardní doba studia: 2 roky   
• Profil studijního programu: profesně zaměřený   
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština   
• Forma studia: prezenční   
• Doba platnosti akreditace: 5 let (12. 12. 2023–11. 12. 2028)“ 

 

Děkan Fischer opustil jednání, bylo přítomno 17 členů RVH. 

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 17, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů RVH. 

 

2.3 Žádost o akreditaci programu MPA Datová analýza pro veřejnou správu (FIS) 

Garantem MPA programu Datová analýza pro veřejnou správu je prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc. Program je 
realizován ve spolupráci s Českým statistickým úřadem. Jazykem programu je čeština. Aktualizovaný akreditační 
formulář je k dispozici na Sharepointu rady.  

Program MPA poskytuje posluchačům znalosti potřebné pro činnost odborníka analytického zaměření z oblasti státní 
správy a samosprávy a veřejných institucí. Program nabízí specializované odborné vzdělání zaměřené na kvantitativní 
analytické schopnosti, způsoby zpracování a prezentace dat, na tvorbu modelů a řízení rizik, které se vyskytují ve 
veřejném sektoru. Program pomáhá rozvíjet schopnosti pro využití získaných znalostí a dovedností pro řízení 
samostatných a rozsáhlých týmových analytických projektů. 

Naopak lze program vymezit program tak, že program není určen pro úředníky vykonávající rutinní správní agendy. 

Akreditace byla projednána Akreditační radou fakulty 29. května 2023. 

V diskusi na minulém jednání se hovořilo o mezinárodních asociacích pro MPA programy, přičemž bylo poznamenáno, 
že někdo tyto programy sice eviduje, ale neposkytuje akreditaci. Z diskuse dále vyplynulo, že program je zaměřený na 
pracovníky na vysokých pozicích ve veřejné správě, s předpokládaným ročním počtem 20 studentů a předběžnou 
cenou 109 tisíc Kč (pro zaměstnance ČSÚ 89 tisíc Kč). Byla diskutována otázka celkového počtu kreditů, kdy na základě 
doporučení prorektorky Machkové i dalších členů rady bylo fakultě doporučeno zvýšení z 52 kreditů na 60 ECTS 
kreditů, které odpovídají mezinárodním standardům pro programy tohoto typu. Rada se také shodla, že budoucí 
obdobné programy budou vždy obsahovat alespoň 60 ECTS kreditů. 

Paní proděkanka Vltavská popsala průběh tvorby a schvalování předloženého programu. Fakulta návazně na minulé 
jednání program MPA upravila a navýšila celkovou kreditovou zátěž na 60 ECTS kreditů, jak je patrné z dostupných 
materiálů.  

V diskusi se hovořilo o možnosti využít mikrocertifikáty pro výuku dílčích předmětů nebo celých skupin. Pror. Hnát 
informoval o aktuálním pojetí mikrocertifikátů různými institucemi a vysokými školami. Dle VŠE by měl mikrocertifikát 
umožnit si pružně doplnit kompetence a vzdělání v potřebné oblasti, tedy například v jednom studijním předmětu. 
Jiné VŠ však preferují vydávat mikrocertifikáty pro ucelené studijní programy. Externí členové rady preferují přístup 
VŠE. Dále se hovořilo o možnosti zapojit externí partnery do tvorby těchto mikrocertifikátů nebo například o možných 
tématech kurzů.  

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle §1 odst. 1 písm. c) a §2 odst. 1 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o 
změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), a dále dle čl. 8 odst. 3 Řádu celoživotního vzdělávání a 
vzdělávání v mezinárodně uznávaných kurzech Vysoké školy ekonomické v Praze schvaluje akreditaci programu MPA 
Datová analýza pro veřejnou správu. 

https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2023-12-12?csf=1&web=1&e=oVZ8UY
https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2023-12-12?csf=1&web=1&e=oVZ8UY
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• Doba platnosti akreditace: 10 let (12. 12. 2023–11. 12. 2033)“ 
 

Děkan Fischer opustil jednání, bylo přítomno 17 členů RVH. 

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 17, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů RVH. 

Tajemník rady zajistí archivaci akreditace. OŘK ve spolupráci s FIS zajistí evidenci v InSIS 

 

2.4 Žádost o akreditaci studijního programu Sustainability Management 

Garantem profesně zaměřeného navazujícího magisterského studijního programu Sustainability Management je doc. 
PhDr. Daniela Pauknerová, Ph.D. Společně s děkanem Hnilicou představili studijní program členům rady. Program cílí 
především na západní trhy, kde je běžné, že délka obdobných programů nepřesáhne rok. Program je navržen jako 
třísemestrální v rozsahu 100 ECTS. Předpokládaná cena za studium bude odpovídat dvouletým programům (10 000 
euro). Plánovaná kapacita programu je 25-30 studentů ročně. Intenzivní výuka bude probíhat první dva semestry, třetí 
semestr budou studující věnovat pracovní stáži, zpracování a obhajobě diplomové práce. Důvodem kratší doby studia 
je kompatibilita, a tedy i konkurenceschopnost s podobnými studijními programy na našich partnerských školách, kde 
převažují studijní magisterské programy se zaměřením na udržitelnost dokonce pouze jako roční. Jednoznačné 
doporučení pro kratší, než dvouletý program dala i International Advisory Board na FPH VŠE. 

Oblast vzdělávání programu jsou Ekonomické vědy (100 %) a jazykem výuky angličtina. Akreditace studijního 
programu byla projednána Akreditační radou fakulty (25. 10. 2023), Akademickým senátem fakulty (14. 11. 2023) a 
Vědeckou radou fakulty (3. 12. 2023). 

Cílem navazujícího magisterského studia studijního programu Master in Sustainability Management je připravit 
absolventy – vysokoškolsky vzdělané odborníky pro výkon manažerských funkcí na střední a vyšší řídící úrovni v 
podnikové sféře na pozicích Chief sustainability officer, CSR manager, Sustainability manager apod. Absolventi najdou 
uplatnění v širokém spektru sektorů, neboť poptávka po odbornících s důrazem na aspekty udržitelnosti neustále 
roste. Absolventi se tak mohou uplatnit zejména v průmyslových podnicích, podnicích služeb, finančních institucích, 
sociálních podnicích a v poradenských firmách i při samostatném podnikání. Absolventi tohoto programu budou 
vybaveni znalostmi a dovednostmi potřebnými pro zastávání pozic jako jsou manažeři udržitelnosti (vč. pozice Chief 
sustainability officers), ESG analytici, konzultanti pro „zelené a udržitelné“ inovace, specialisté „zeleného“ investování, 
specialisté na CSR a další, a budou schopni přinášet hodnotu organizacím, které hledají způsoby, jak efektivně 
integrovat udržitelnost a ESG principy do svých strategií a operací. 

Fakulta navrhuje na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Ing. Pavla Částku, Ph.D. z University of Cantenbury 
z Nového Zélandu.  

V diskusi si vzal slovo pan rektor a vyjádřil přesvědčení, že vzhledem k tomu, že program obsahuje nižší počet kreditů, 
než je u navazujících magisterských studijních programů na VŠE běžné (100 namísto 120), je nezbytné ho velmi 
důkladně prodiskutovat a zvážit. Dle prorektora Hnáta program splňuje veškeré požadavky pro získání akreditace. 
Děkan Taušer a doc. Zouhar uvedli, že rozumí snaze být konkurenceschopný se zahraničními programy, ale u českých 
programů doporučují nesnižovat počet potřebných kreditů. Dle děkana Hnilici se fakulta řídila interními předpisy, a 
navíc předložený studijní program obsahuje vyšší kreditovou zátěž, než je dle SR 1/2018 čl. 4a, odst. 2 stanoven jako 
minimální (60 ECTS za oborově povinné předměty). Ing. Bauer uvedla, že vítá zaměření programu na část „social“, 
protože většinou se ESG spíše zabývá částí „environmental“. Dále se hovořilo o vysoké poptávce po programech 
s podobným zaměřením, kdy jen na VŠE v roce 2024 budou vytvořeny další dva studijní programy, vedlejší specializace 
i předměty.  

Závěry a úkoly: 
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„RVH schvaluje prof. Pavla Částku pro pozici zpravodaje-hodnotitele pro hodnocení žádosti o akreditaci studijního 
programu Sustainability Management.“ 

Na jednání dorazila doc. Druláková a dr. Střítezský, bylo přítomno 20 členů RVH. 

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 20, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Tajemník informuje zpravodaje-hodnotitele a zajistí administrativní náležitosti hodnocení 

 

2.5 Projednání změny ukončování studia na bakalářských studijních programech FPH 

V návaznosti na koncepční změnu státních závěrečných zkoušek, kterou schválila Rada pro vnitřní hodnocení 18. 
dubna 2023, si Fakulta podnikohospodářská vyžádala čas na projednání a konečné rozhodnutí o podobě státních 
závěrečných zkoušek pro své bakalářské studijní programy, a tak v per rollam hlasování dle Zápisu z hlasování per 
rollam RVH ze dne 29. 6. 2023 informovala pouze o navazujících magisterských programech.  

Fakulta podnikohospodářská se rozhodla (jednání AR FPH ze dne 23. 10. 2023) ohledně formy ukončení studia dle 
směrnice rektora o Tvorbě a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) pro možnost 5c popsanou v článku 
3a: Státní zkouška ze studijního programu ověřující znalosti a dovednosti formou aplikace znalostí a dovedností na 
případové studie v hodnotě 6 kreditů. 

Fakulta nevyužívá možnosti zákona pro úplné zrušení obhajoby bakalářské práce, ale s tímto rozhodnutím současně 
nahrazuje původní studijní povinnost „obhajoba bakalářské práce“ povinností absolvovat studijní povinnost, kterou 
nazýváme „bakalářský projekt“ v rozsahu min. 10 ECTS. 

Tato změna se týká všech tří bakalářských studijních programů na FPH. 

Studující budou mít možnost naplnit povinnost bakalářského projektu tímto způsobem: 

• Odborná stáž u partnerské organizace, 10 ECTS 
• Odborná stáž, 5 ECTS 
• Podrobná zpráva ze zahraničního studijního pobytu, 5 ECTS 
• Fakultní výzkumný projekt, 10 ECTS 
• Firemní/podnikatelský projekt, 10 ECTS; 

Dle fakulty se tímto rozhodnutím v žádném případě nemění profil absolventa. Všechny povinné předměty zůstávají v 
původní podobě. Pro kreditovou zátěž pro bakalářský projekt bude využit prostor, který ve studijních programech 
zůstává pro volitelné předměty. 

OŘK posoudilo podklady zaslané fakultami a konstatuje, že jsou v souladu s pravidly uvedenými výše, a že se nejedná 
o významné změny, které mají nebo mohou mít dopad na uskutečňování akreditovaného studijního programu dle Čl. 
8 Směrnice rektora 1/2018 Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE. Jako takové je RVH bere na vědomí 
a nepodléhají oznamovací povinnosti vůči NAÚ. 

V diskusi se hovořilo o tom, že bude nezbytné upravit směrnici regulující maximální počet bakalářských prací na 
akademického pracovníka tak, aby zahrnovala bakalářské projekty. Dále se hovořilo o tom, jak fakulta bude sledovat 
vlastní přínos studenta a zda bude docházet ke zveřejňování projektů. Dle děkana Hnilici bude ve smlouvě s firmou, 
vysokou školou nebo jinou externí institucí jasně sepsáno a uvedeno, co bylo obsahem činnosti studenta, takže bude 
jasně identifikovatelná přidaná hodnota studenta. Výhodou bakalářského projektu je také vyšší zapojení týmové 
práce, která je pro manažerské pozice důležitá. Projekty nicméně pravděpodobně nebudou zveřejňovány. Dle pana 
rektora je důležité, aby byl tento aspekt změny z právního hlediska ověřen. Dle prorektora Hnáta zákon říká, že 
bakalářská práce není povinná, ale zveřejňuje se. Z toho lze vyvodit, že pro závěrečné projekty neplatí povinnost 
zveřejňování, avšak bude nezbytné nechat zpracovat právní stanovisko. Dle děkana Hnilici je možné upravit název 
z bakalářského projektu na praxi. Prorektor Hnát také ocenil, že fakulta sice mohla jít jednoduchou cestou – zrušit 
bakalářské práce a zavést nový předmět, což by však neumožnilo tuto změnu komplexně diskutovat, jako se nyní děje. 
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Dále se hovořilo o možných dopadech do uznávání titulů v zahraničí, o kreditové dotaci na jednotlivé typy projektů a 
dalších souvisejících tématech. 

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE bere na vědomí změny bakalářských studijních programů FPH vyvolané novou 
koncepcí státních závěrečných zkoušek.“ 

Technické řešení v InSIS zkoordinuje pror. Hnát také s Centrem informatiky. 

 

2.6 Záměr podstatné změny v doktorských studijních programech FFÚ 

Fakulta financí a účetnictví žádá o schválení změny garanta doktorských studijních programů D-FI Finance a D-FIE 
Finance z prof. Ing. Zbyňka Revendy, CSc. na prof. Ing. Jana Pavla, Ph.D. Podklady jsou dostupné zde. 

Prof. Pavel je vysoce respektovaným odborníkem v oblasti veřejných financí dlouhodobě působícím na FFÚ, kde se 
těší vynikající pověsti jak v rámci komunity akademických a vědeckých pracovníků, tak mezi studenty a absolventy 
bakalářských, magisterských a doktorských studijních programů. Důvodem navrhované změny garanta doktorských 
studijních programů D-FI Finance a D-FIE Finance je plánované ukončení pracovního poměru prof. Ing. Zbyňka 
Revendy, CSc. na Fakultě financí a účetnictví. 

Oborová rada fakulty schválila tuto změnu 16. 11. 2023 hlasováním per rollam. Změnu rovněž schválila Vědecká rada 
FFÚ dne 6. 12. 2023.    

Pror. Hnát požádal fakultu o zaslání jmenovacího dekretu na OŘK. 

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 Statutu VŠE v Praze a čl. 8, odst. 2 a 3 
směrnice rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnou garanta 
studijních programů D-FI Finance a D-FIE Finance.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 18, proti 0, zdrželi se 2. Návrh byl přijat. 

 

2.7 Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

Níže je uveden seznam kontrolních zpráv, které VŠE předkládá NAÚ (plný seznam zde): 

Název akreditace Typ Kontrolní zpráva Termín Odesláno 

Účetnictví a finanční řízení HJŘ o vědecké, výzkumné a publikační činnosti 
akademických pracovníků v renomovaných 
recenzovaných časopisech včetně odpovídajícího 
mezinárodního rozměru této činnosti 

31.12.2022 1.12.2022 

Ekonomie HJŘ o publikační činnosti akademických pracovníků 
zajišťujících obor řízení (včetně odborných 
asistentů s perspektivou habilitace), vědecko-
výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu příloh D-
I, F-I, F-II a F-V žádosti o akreditaci) a zapojení 
akademických pracovníků zajišťujících obor řízení 
do těchto projektů 

31.12.2022 21.12.2022 

https://vse.sharepoint.com/:f:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/Enq_R2ndaLxMrp7rdqEWOcwBVARxYZ2ZFBuNGrEFQ_fg1Q?e=j2ZFsv
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Lists/Hodnotc%20zprvy%20pro%20NA/AllItems.aspx
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Hospodářská politika HŘ o personálním zabezpečení oboru řízení, 
vědecké, výzkumné a další tvůrčí činnosti osob 
zajišťujících obor řízení a mezinárodním rozměru 
vědecké činnosti související s oborem řízení (v 
rozsahu příloh (D-I, F-I, F-II, F-III, F-IV a F-V žádosti 
o akreditaci). Rada NAÚ požaduje předložení 
uvedené kontrolní zprávy k 31. březnu 2023. 

01.03.2023 30.3.2023 

Moderní hospodářské 
dějiny 

N o personálním zabezpečení studijního programu, 
publikační činnosti vyučujících (zejména garantů 
základních teoretických a dalších předmětů 
profilujícího základu) související se studijním 
programem a zaměřené na uznávané typy 
publikačních výstupů, o řešených externích 
výzkumných projektech souvisejících se studijním 
programem a o zapojení garantů základních 
teoretických a dalších předmětů profilujícího 
základu do řešení těchto projektů (v rozsahu 
příloh B-IIa, C-I a C-II žádosti o akreditaci) 

01.05.2023 20.6.2023 

Hospodářská politika JŘ o personálním zabezpečení oboru řízení, 
publikační činnosti akademických pracovníků 
zajišťujících obor řízení, o řešených externích 
vědeckých a výzkumných projektech s 
mezinárodním rozměrem a zapojení osob 
zajišťujících obor řízení do řešení těchto projektů 
(v rozsahu příloh F-I, F-V a D-I žádosti o akreditaci) 

31.05.2023 29.5.2023 

Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední 
školy 

N Rada NAÚ požaduje předložit kontrolní zprávu, ve 
které vysoká škola doloží uzavření deklarovaného 
pracovněprávního vztahu s garantem studijního 
programu v rozsahu plného úvazku. 

31.05.2023 29.5.2023 

Mezinárodní studia a 
diplomacie, International 
and Diplomatic Studies 

D o publikační činnosti publikační činnost 
akademických pracovníků zapojených do 
uskutečňování studijního programu – vyučujících, 
školitelů a členů oborové rady (v rozsahu přílohy 
C-I žádosti o akreditaci) 

30.04.2024  

Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední 
školy 

N Rada NAÚ dále požaduje předložit kontrolní 
zprávu o personálním zabezpečení studijního 
programu, o provedených úpravách studijního 
plánu a obsahu a rozsahu SZZ a o řešených 
externích vědeckých a výzkumných projektech 
souvisejících se zaměřením studijního programu 
na učitelství ekonomických předmětů (v rozsahu 
příloh B-IIa, C-I a C-II žádosti o akreditaci). 

30.09.2024  

Management HŘ o personálním zabezpečení oboru a vědecko-
výzkumné činnosti (v rozsahu příloh D-I, F-I a F-V 
žádosti o akreditaci). 

31.12.2024  
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Obchodní a mezinárodní 
hospodářské právo 

D o řešených externích vědeckých a výzkumných 
projektech, a to včetně projektů s odpovídajícím 
mezinárodním rozměrem (v rozsahu přílohy C-II 
žádosti o akreditaci), a o naplňování podmínky 
zahraniční stáže či jiného zapojení do 
mezinárodní vědecké činnosti u studentů 
doktorského studia. 

30.06.2025  

Mezinárodní ekonomické 
vztahy 

HJŘ o zapojení do řešení mezinárodních vědeckých a 
výzkumných projektů a o publikační činnosti 
akademických pracovníků zajištujících obor řízení 
v zahraničních impaktovaných časopisech – 
zejména v časopisech nacházejících se v Q1 a Q2 
(v rozsahu příloh D-I, F-I, F-II a FV žádosti o 
akreditaci). Rada NAÚ požaduje předložení 
uvedené kontrolní zprávy k 31. říjnu 2026. 

31.10.2026  

Mezinárodní politické 
vztahy 

HJŘ o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v 
rozsahu příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o 
akreditaci), 

31.12.2026  

Obchodní právo HŘ o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v 
rozsahu příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o 
akreditaci) 

31.12.2026  

Ekonometrie a operační 
výzkum 

HJŘ o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních 
grantů a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci). 

31.05.2028  

Statistika HJŘ o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních 
grantů a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci). 

31.05.2028  

Finance HJŘ o vědecké a výzkumné činnosti 
pracoviště související s oborem řízení (v 
rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci). 

30.06.2028  

 

Kontrolní zprávy RVH neprojednává, ale před odesláním rektorem je třeba ponechat dostatečný prostor pro kontrolu 
ze strany OŘK, resp. OVV. Údaje musí být předloženy prostřednictvím akreditace.vse.cz 30 dnů před termínem 
odeslání (rektor však bude mít možnost lhůtu v některých případech zkrátit). Pan prorektor Hnát zdůraznil, že se 
Oddělení řízení kvality bude snažit pomáhat fakultám s kontrolou zpráv a připomínat blížící se termíny. Dle pana 
rektora je důležité mít kontrolu nad odesílanými údaji a přivítal dodatečnou kontrolu ze strany OŘK.  

V diskusi se hovořilo o nejbližších kontrolních zprávách a procesu jejich tvorby a kontroly.  



 

 ZÁPIS ZE 6. JEDNÁNÍ RVH VŠE ǀ 12. prosince 2023 ǀ 10/12 

Závěry a úkoly: 

Fakulty v dostatečném předstihu projednají kontrolní zprávy, údaje vloží do akreditace.vse.cz a zašlou příslušnému 
prorektorovi. 

 

2.8 Projednání Zprávy o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejích výsledcích za rok 2022 

Zprávu předkládá prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., prorektor pro vědu, výzkum a doktorské studium. Namísto 
prorektora Lukeše zprávu prezentuje pan rektor.  

Mezi hlavní závěry předložené zprávy patří nutnost: 

• zvýšení kvality vědecko-výzkumných výsledků hodnocených v modulu 1 Metodiky,  

• zvýšení počtu a finančního objemu řešených zahraničních výzkumných projektů,  

• zvýšení publikačních výstupů v renomovaných impaktovaných časopisech (D1, Q1 a Q2 dle AIS 
WoS), a to zejména v oborech akreditovaných na VŠE,  

• zvýšení prokazatelného impaktu výzkumu VŠE na soukromé i veřejné organizace a společnost jako 
takovou,  

• zvýšení počtu a finančního objemu řešených projektů smluvního výzkumu,  

• zvýšení kvality a studijní úspěšnosti v oblasti doktorského studia.  

Navrženými opatřeními jsou: 

• implementovat doporučení MEPu,  

• poskytnout kvalitní servis akademickým pracovníkům pro výzkumnou činnost v oblasti základního, 
aplikovaného i smluvního výzkumu (informační servis, projektová podpora, administrativní 
podpora, onboarding atd.),  

• zvýšit efektivnost alokace finančních prostředků na vědecko-výzkumnou činnost se zohledněním 
základních principů Metodiky,  

• finančně podpořit excelentní výzkumné pracovníky a doktorandy a podpořit přijetí nových 
kvalitních zahraničních doktorandů a postdoků,  

• změna doporučených požadavků v rámci habilitačního a profesorského jmenovacího řízení ve 
smyslu posílení důrazu na kvalitu vědecko-výzkumné a publikační činnosti,  

• podpora předmětů doktorského studia a workshopů zaměřených na metody vědecko-výzkumné 
činnosti, projektovou činnost a efektivní publikační činnost, zvýšení kvality práce školitelů, a to 
napříč všemi fakultami VŠE,  

• zvýšit důraz na společenskou relevanci výzkumu, mj. prostřednictvím zavedení ocenění za 
společenský impakt,  

• zefektivnit vědeckou ediční činnost na VŠE a podporovat zapojení akademických pracovníků VŠE 
do edičních rad prestižních časopisů a vědeckých panelů.  

 

V diskusi hovořil děkan Musílek o nutnosti porovnávat vědecký výstup fakult vůči počtu jejich akademických úvazků. 
Dle této metriky jako nejproduktivnější fakulty vycházejí FFÚ, NF a FIS. U jiných fakult jsou výsledky nižší. Z celkového 
hlediska je to však nedostatečné – na jednoho akademika je počet výstupů stále příliš nízký. Dle pana rektora není 
zatím finálně rozhodnuto, jak se budou kritéria výzkumného výkonu v budoucnu počítat. Dle děkana Musílka je třeba 
bojovat za kombinaci starého a nového výpočtu. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejích výsledcích za rok 2022“  

https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2023-12-12/2.8%20T%C4%8C-RVH-2023_final.docx?d=wd0d6689f5b174109bdc6ebe6cbe9f34d&csf=1&web=1&e=aJugjt
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Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 20, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

2.9 Projednání Zprávy o práci s absolventy 

Pravidelnou hodnotící zprávu, resp. manažerské shrnutí datové analytiky o uplatnění absolventů VŠE, předkládá doc. 
Ing. Ota Novotný, Ph.D. Obvykle se prezentovala data, ale letos tomu tak není. Celý systém prochází změnou strategie, 
která bude aplikována příští rok. Důvodem je snaha o koordinaci dotazníkových šetření.  

Zpráva prezentuje následující hlavní závěry: 

• Vize a plán práce s absolventy odpovídá strategickému záměru směřování VŠE v této oblasti.  
• Nová definice absolventa bude používána průřezově ve všech celoškolních agendách, které se touto 
problematikou zabývají, nastavené metriky.   
• Nově navržená struktura dotazování absolventů bude spuštěna v roce 2024.  

Navrženými opatřeními jsou: 
• Spuštění nově navržené struktury dotazování absolventů od roku 2024 

K předloženému materiálu neproběhla vzhledem k charakteru zprávy podrobnější diskuse. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o práci s absolventy“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 20, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

2.10 Projednání Zprávy o mezinárodních vztazích 

Pror. Machková předložila Zprávu o mezinárodních vztazích – hodnocení roku 2022 a vývoj v roce 2023. V roce 2022 
činil podíl zahraničních studentů 27,2 %. Jejich větší počet kladl vysoké nároky na infrastrukturu a služby. V roce 2023 
se počty vyslaných a přijatých studentů v rámci výměnných programů přiblížily období před pandemií covid-19.  
Program podpory výuky v angličtině končí v roce 2023 (vzhledem k tomu, že výuka v angličtině se stala běžnou součástí 
pedagogických aktivit na většině fakult), ale od roku 2024 začne podpora výukových mobilit akademických pracovníků, 
s cílem přispět ke zvýšení kvality výuky na VŠE i k rychlejšímu kvalifikačnímu růstu pracovníků. Hlavními cíli 
internacionalizace VŠE nadále zůstává získávání prestižních mezinárodních akreditací a udržení významného postavení 
mezi veřejnými vysokými školami v oblasti mezinárodní studentské mobility. V plánu je podpora studentských mobilit, 
rozvoj nových krátkodobých mobilních programů, digitalizace procesů přes platformu Erasmus Without Papers, 
hledání možností pro double/joint degree programy a zvýšení výukových pobytů akademických pracovníků v zahraničí, 
s cílem dále posilovat mezinárodní dimenzi VŠE jako jednu ze silných stánek školy. 

V diskusi se hovořilo o plánu zařadit data o mobilitách do datové analytiky v nejbližší době a o redefinici vízové 
povinnosti pro zahraniční uchazeče. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o mezinárodních vztazích.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo členů 20, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

2.11 Různé 

https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2023-12-12/2.9%20Podklad_RVH_strategie_a_dotazovani_2023_final.docx?d=wcea69df1b09f460e8e15b166b63d099d&csf=1&web=1&e=GtnW0o
https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2023-12-12/2.10%202023_Zpr%C3%A1va%20o%20mezin%C3%A1rodn%C3%ADch%20vztaz%C3%ADch.docx?d=w6d0f060f49b54f65ab3169575002948b&csf=1&web=1&e=uyUNZS


 

 ZÁPIS ZE 6. JEDNÁNÍ RVH VŠE ǀ 12. prosince 2023 ǀ 12/12 

V rámci bodu různé si vzal slovo pan rektor a poděkoval za dnešní jednání, ale i za spolupráci v RVH po celý kalendářní 
rok. Velmi si váží možnosti prodiskutovat důležitá témata do detailu, ale zároveň efektivně. Jedním z důvodů, proč je 
to možné, je pravděpodobně také složení rady, kdy jsou jejími členy vedoucí pracovníci jednotlivých fakult. 

 

 

3. Další jednání rady  

16. dubna 2024 9:00 

28. května 2024 9:00 

 


	2. Kontrola úkolů
	2. Program jednání
	3. Další jednání rady

		2024-01-01T12:17:25+0100
	doc. Ing. Petr Dvořák, PhD.


		2024-01-02T09:27:19+0100
	Ing. Josef Klement, Ph.D.




